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Horváthné Éva: JÉZUS A KÖZÉPPONTBAN! 

Bor Ferenc: A HELYES PRIORITÁS 

KSZE Ságvár, 2023. 07. 29-i  élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

 
Tiéd minden áldás, mennyei Atyám! Tiéd a hatalom és az erő! Köszönjük a Jézus nevét, 

amiben erő és hatalom van. Használhatjuk az ellenség ellen, parancsolhatunk a Jézus 
nevében! Az imádságainkban használhatjuk ezt a csodálatos nevet. Köszönjük Atyám, hogy 
ez a név mindenek felett való! Erre a névre minden térd meghajol, mennyen, földön és föld 
alatt. Köszönjük ezt neked! Minden nyelv azt vallja, hogy Jézus az Úr, az Atya Isten 
dicsőségére! Köszönjük mennyei Atyám! Hálás a szívünk! Hálás a szívünk, hogy mennyei 
erőforrásokat adtál elénk, amiket használhatunk, és azáltal megtörnek az ellenség minden 
dolgai, minden kísértései, minden támadásai ellenünk, a Jézus nevében. Köszönjük, hogy a 
menny erőforrásait használhatjuk az életünk minden területén, a családunk felett, a munka-
társaink felett, a munkahelyek felett. Akármerre megyünk, minden felett használhatjuk, a 
Jézus nevében. Köszönjük mennyei Atyám! Köszönjük azt a hitet, amit nekünk adtál a mi 
szívünkbe, a Te hitedet, Uram. Köszönjük, hogy nem kételkedünk benned, hanem bizalommal 
fordulunk a királyi trónodhoz. Odaadjuk neked minden problémánkat, a Jézus nevében, mert 
neked mindenre van gondod. Köszönjük, mert ha neked adtuk a gondjainkat, akkor neked 
gondod van rá, a Jézus nevében. Hálákat adunk, mennyei Atyám, a mai alkalomért. Köszön-
jük, hogy a mai napon összegyűlhettünk. Köszöntöm a testvéreket és hálát adok az ő 
életükért. Hálát adok azokért, akik hallgatnak minket az interneten, a Jézus nevében. 
Köszönöm az életeket! Köszönöm azokat, akik az Úrban élnek, a Jézus nevében. Köszönöm, 
hogy dicsőséget szerez nekik az, hogy Isten Igéjét használják az életükre, hogy hallgatják, és 
megcselekszik az Igét, a Jézus nevében. Köszönjük mennyei Atyám, hogy áldottak vagyunk! 
Áldottak vagyunk az Úr Jézus Krisztusban! Mert Te, Atyám, minden szellemi áldással 
megáldottál minket az Úr Jézus Krisztusban. Köszönjük mennyei Atyám! Köszönjük, hogy 
veled élhetünk, mert Te vagy a nagyobb és Te legyőzted a világot. Mi is legyőztük veled 
együtt, a mi hitünk a Te hited, Uram. A Te hited a mi hitünk, mert Te adtad nekünk az isteni 
hitet. Köszönjük mennyei Atyám! Köszönjük a Te szeretetedet, amely kitöltetett a mi 
szívünkbe a Szent Szellem által. Ez a szeretet egyre magasabbra emelkedik bennünk és ez 
kiárad mások felé, a Jézus nevében. Köszönjük, hogy a mai napon is kiáraszthatjuk a Te 
szeretetedet és Te megmutatod a szeretetedet rajtunk keresztül. Köszönjük ezt Jézus nevében! 
Köszönjük, hogy annak a Szelleme lakik bennünk, aki feltámasztotta az Úr Jézust a halálból. 
Ugyanaz a drága Szent Szellem, amelyik feltámasztotta Jézust a halálból, megeleveníti a mi 
halandó testünket is, az Ő bennünk lakozása által. Köszönjük a Jézus nevében! Hálásak 
vagyunk a Te Igédért, Atyám! Hálásak vagyunk, hogy szólhatjuk a Te Igédet, amely élő és 
ható és elhat a szellemnek, a léleknek és a velőknek a megoszlásáig. Te vizsgálod a mi 
szívünket, Atyám, és köszönöm, hogy látod a mi szívünket és beteljesíted a mi szívünk 
vágyát, a Jézus nevében. Köszönjük, hogy minden imánkat meghallgatod és megválaszolod. 
Az összes imánkat, amit eddig eléd tártunk, Uram, munkálod azokat. Az angyalok is munkába 
álltak és előhozzák a megoldásokat. A hitünk alapján is előjönnek a válaszok, a Jézus 
nevében. Köszönjük és megvalljuk azt, hogy amit imádkoztunk, az mind úgy van, a Jézus 
nevében. Meglesz nékünk, amit kimondtunk, a Jézus nevében. Köszönjük mennyei Atyám, 
hogy Te megváltottál minket a kereszten és megszerezted nekünk az örök életet. Köszönjük 
az örök egészséget és a bővölködést mindenben, mennyei Atyám. A drága Jézus szent 
nevében köszönjük, mennyei Atyám, hogy a mai alkalmat átadhatjuk a Szent Szellemnek. 
Átadjuk neked, Szent Szellem, Te add a szavakat a szánkba, a Jézus nevében. Köszönjük, 
hogy a szívek megnyíltak, a fülek hallóak, a szemek látó szemek lettek, a szellemi szemek, a 
szellemi fülek a Jézus nevében. Köszönjük, hogy befogadjátok az Igét a mai napon is. A mai 
üzenet is legyen áldás számotokra, a Jézus nevében. Ámen! 
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Köszöntsétek egymást az Úr szeretetével, a Jézus nevében. A kezünket a zsebkendőkre 
vetjük, a Jézus nevében. Köszönjük mennyei Atyánk, hogy a Te keneted, a Te jelenléted itt 
van, a Jézus nevében. Ez a drága kenet betárolódik ezekbe a textíliákba, a Jézus nevében. 
Ahogy ezeket a textíliákat ráteszik a beteg testekre, ott gyógyulás történik, a Jézus nevében, 
szabadulás történik, a Jézus nevében, mert az iga megtörik a kenet miatt. Köszönjük mennyei 
Atyám, hogy minden imánkat meghallgatod, ezt az imát is és valóságot ölt, a Jézus nevében. 
Mert a hitünk által működik ez is, hogy a zsebkendőket betegekre tesszük, Jézus nevében.  

A mai tanításunk címe: Jézus a középpontban. Nagyon fontos, hogy arra fókuszáljunk, 
hogy mindig Jézus legyen a középpontban. Mert van egy ellenségünk, az ördög. A démonok 
is szellemi erők és őrájuk is nagyon figyelnünk kell és észre kell vennünk a munkálkodásukat 
az életünkben és ellen kell állnunk. Az 1Péter 5,8. azt írja: 

1Péter 5,8–9/a. 
8. Józanok legyetek, vigyázzatok; mert a ti ellenségetek, az ördög, mint ordító 

oroszlán szerte jár, keresve, kit nyeljen el: 
Itt, ebben az igeversben az mondja Isten Igéje, hogy vigyázzatok. Mindig éberek legyetek 

és figyeljetek. Résen kell lennünk, mert az ördög nem alszik. Mert mit ír az Ige? Körbejár! 
Mert ő mindent elkövet azért, hogy elvegye a figyelmünket az Igéről. Ő a kísértő. Mit ír Isten 
Igéje? A ti ellenségetek. Ki a mi ellenségünk? Az ördög! Mit csinál? Mint ordító oroszlán 
szertejár. Nem ő az ordító oroszlán, csak úgy csinál, mint egy ordító oroszlán. Ő nagyon kicsi, 
amit mi eltaposunk, a lábunk alatt tartjuk. Szertejár, keresve, kit nyeljen el. Az ördög nem 
alszik, folyamatosan munkában van. Soha nem hagyja abba, mert azt mondja, hogy szertejár 
és körbejár, hogy kit nyeljen el. Folyamatosan körbejár, folyamatosan keresi, hogy kit nyeljen 
el. Minden rossz dolog az ördögtől származik. Ezt tudnunk kell! A betegség, a szegénység, a 
megkötözöttség, a félelem, a stressz, a keserűség és minden más, ami rossz dolog. Nekünk az 
a dolgunk, hogy ellenálljunk és parancsoljunk ezeknek a dolgoknak, hogy csak ne is 
közelítsenek felénk. Folytatja az Ige: 

9/a. Akinek álljatok ellen, erősek lévén a hitben…  
Ellene kell állnunk! Hogyan tudunk ellenállni? Ha hitben erősek vagyunk. Hogyan lehe-

tünk erősek? Ha megújítjuk az elménket Isten Igéjével. Elmélkedünk rajta és elhisszük azt, 
ami Isten Igéjében meg van írva és azt megcselekedjük. Ezek nagyon fontos elemek, hogy 
elmélkedünk, hiszünk és megcselekedjük.  

Az Ige olvasását a Lukács evangéliumban folytatjuk. A Lukács 10-ben azt írja Isten Igéje, 
hogy Jézus kiküldte a tanítványokat, hogy gyógyítsanak betegeket, ördögöket űzzenek, hir-
dessék az Evangéliumot. Tehát munkába állította a tanítványait.  

Lukács 10,1. 
1. Ezek után pedig rendelt az Úr másokat is, hetvenet, és elküldte azokat kettőnként 

az Ő orcája előtt minden városba és helyre, ahová Ő menendő vala.  
Lukács 10,9. 
9. És gyógyítsátok a betegeket, akik ott lesznek, és mondjátok nékik: Elközelített 

hozzátok az Isten királysága.  
Lukács 10,17–19. 
17. Visszatért pedig a hetven tanítvány örömmel, mondván: Uram, még az ördögök 

is engednek nékünk a Te neved által!  
18. Ő pedig monda nékik: Látám a sátánt, mint a villámlást lehullani az égből.  
19. Ímé, adok néktek hatalmat, hogy kígyókon és skorpiókon tapodjatok, és az ellenségnek 

minden erején; és semmi nem árthat néktek. 
Ámen! Kiemelném ebből a 17. verset. A tanítványok örömmel jöttek vissza és azt mond-

ták, hogy Uram, még az ördögök is engednek nekünk a Te neved által. Ide van írva! Tudni 
kell azt, hogy Jézus akkor még nem ment a keresztre. Még nem váltott meg bennünket. Erre 
figyeljetek oda! Ott még nem történt meg a megváltás, még is használták a Jézus nevét. Jézus 
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kiküldte őket, hogy az Ő nevében parancsoljanak az ördögnek. Jézus nevét használták, paran-
csoltak az Ő nevében és elérték az eredményt. Jézus nevében olyan erő van, hogy amikor az 
Ő nevében parancsolunk, akkor a gonosz erők térdet hajtanak. Olvassuk el a Filippi levélben a 
jól ismert Igét.  

Filippi 2,9–11. 
9. Annakokáért az Isten is felmagasztalá Őt, és ajándékoza néki oly nevet, amely 

minden név fölött való;  
10. Hogy a Jézus nevére minden térd meghajoljon, mennyeieké, földieké és föld alatt 

valóké.  
11. És minden nyelv vallja, hogy Jézus Krisztus Úr az Atya Isten dicsőségére.  
Ámen! Tehát azt olvassuk az Igében, hogy mindennek meg kell hajolni Jézus nevére. 

Mennyeieké, földieké és föld alatt valóké. Minden térnek meg kell hajolnia! Olyan hatalmas, 
olyan magasan lévő erő a jézusi erő, hogy arra a névre mindennek meg kell hajolnia. Ennek 
ellenére mégis vannak olyanok, akik mélyen beleássák magukat az ördög munkájának a tanul-
mányozásába, hogy teljes mértékben csak ezekre fókuszálnak, annyira belemélyednek ebbe. 
Olyan könyveket tanulmányoznak például, amelyek a sötétség erőinek a munkájáról szólnak. 
Addig tanulmányozzák azokat a könyveket, amíg az ördögöt nagyobbnak nem látják, mint 
Jézust. Sajnos vannak ilyenek. Emiatt nem jézusközpontúvá, hanem sátánközpontúvá válnak. 
Ez egy beteges gondolkodás és ez elősegíti a démonok munkálkodását az életükben, mert arra 
fókuszálnak és így a sátán eszközévé válhatnak könnyedén. Pál apostol azt mondja, hogy ne 
legyünk tudatlanok a sátán eszközeivel kapcsolatban. Tudnunk kell azt, hogy létezik az ördög 
és igenis támad minket, de ne legyünk tudatlanok ezzel kapcsolatban. A 2Korinthus 2,11-ben 
nézzük meg az Igét hozzá, mert le van írva: 

2Korinthus 2,11. 
11. Meg ne csaljon minket a sátán, mert jól ismerjük az ő szándékait.  
Ugye, ismerjük, hogy milyen a gonosz, hogy milyen az ellenség? Tudnunk kell, hogy 

létezik a sátán és a démonok. De nekünk fel kell ismernünk a tevékenységüket. Nagyon oda 
kell figyelnünk, és ha Isten útján járunk, akkor fel fogjuk ismerni, hogy ez most ördögi dolog, 
ami jön felénk, vagy az Úrtól van. A mi figyelmünk középpontjában mindig Jézus álljon. 
Vannak, akik túlzásba estek a szellemi harccal kapcsolatban. Ez azt jelenti, hogy több időt 
fordítanak az ördög dolgaira, mint az Úrral való közösségre. Amikor beszélget két ember, 
akkor mindig azt beszéli, hogy hú, én milyen beteg vagyok, olyan beteg, na, most ebből még 
milyen nagy betegség lesz, mert azt mondta az orvos. Felnagyítják az ördög munkáját. 
Felmagasztalják ezzel az ördögöt. Amikor a rossz dolgokról beszélünk, akkor a másik még 
hozzányom valami rossz dolgot pluszba és akkor még nagyobb lesz a helyzet. Akkor még 
jobban megijed az illető, hogy na, ebből nem gyógyulok ki. Na, hogy ezt nem lehet már jóra 
fordítani. Ez csak rosszabb lesz. Tehát felmagasztalják az ördögöt és a munkáit. A legjobb 
védekezés az ördöggel szemben az, ha jézusközpontúvá válunk. Amikor a jó dolgokra fóku-
szálunk, amikor Isten Igéjével foglalkozunk, akkor semmi helyet nem adunk az ördögnek.  

Efézus 4,27. 
27. Az ördögnek pedig ne adjatok helyet. 
Az ellenségnek nincs helye az életünkben, sem a családunkban, sem a környezetünkben, 

sem a munkahelyen, sem máshol, akármerre járunk. Mert, ha mi megyünk valahova, ott Jézus 
jön velünk, és ott nincs helye az ördögnek, nincs helye az ellenségnek. Ahhoz, hogy ez meg is 
maradjon, nekünk kell tenni valamit. A Jakab 4,7. nagyon jól ismert Ige. Én a görög 
Újszövetségből olvasom fel. Mit kell tennünk először? Engedelmeskedjetek tehát Istennek. 
Ha a jó dolgokra fókuszálunk, ha Istennek engedelmeskedünk, akkor ellent tudunk állni az 
ördögnek. 

Jakab 4,7. Görög Újszövetség  
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7. Engedelmeskedjetek tehát Istennek, az ördögnek pedig álljatok ellen és futni fog 
előletek.  

 Azt írja Isten Igéje, hogy az ördög futni fog, menekülni fog előlünk, ha Isten Igéjével 
megyünk ellene. Az a mi fegyverünk, az a kétélű kard és azzal kell menni az ellenség ellen. 
Nem könyörögni kell az ellenségnek, vagy kérlelni, hogy jaj, légyszíves menj innen, ne gyere 
ide, vidd el ezt a betegséget. Az ördöggel nem barátkozni kell, mert az egy örök ellenség, 
mert nem fog megváltozni soha. Mert ő még azt is megteszi, hogy átváltoztatja magát a 
világosság angyalává. Ezt most hozta az Úr. 

2Korinthus 11,14. 
14. Nem is csoda; hisz maga a sátán is átváltoztatja magát világosság angyalává. 
Benne van az Igébe. Bizony az ördög mindenre képes. Képes, hogy hamis apostolok, 

álnok munkások, akik Krisztus apostolaivá változtatják át magukat. Mondta is Jézus, hogy 
jönni fognak ilyenek. Hamis tanítók, amire figyelnünk kell. Mert ők is az ördögtől vannak, 
akik hamisan tanítanak. Átváltoztatja magát világosság angyalává, az ördög ilyen. Amikor 
Jézus a kísértésben volt, amikor a Szent Szellem elvitte a pusztába, mit mondott az ördög? Az 
Igével akarta csőbe húzni Jézust. Ugorjál le, a Te angyalaid vigyáznak rád, meg van írva. 
Tehát az ördög nagyon rafinált! Nagyon oda kell figyelnünk az ördög dolgaira. A Róma 12,9. 
viszont azt írja: 

Róma 12,9/b. 
9/b. Iszonyodjatok a gonosztól, ragaszkodjatok a jóhoz.  
Vagyis, gyűlöljétek azt, ami gonosz, utáljatok minden istentelenséget! Ne tűrjétek el a 

gonoszságot! Erősen ragaszkodjatok ahhoz, ami jó! Milyen jó ezt magunkba szívni. Erősen 
ragaszkodjatok ahhoz, ami jó! Tehát Isten jó. Isten bennünk él. Jézus bennünk él. A Szent 
Szellem bennünk él és állandóan velünk van. Azt írja Isten Igéje, hogy örökre bennünk marad. 
Akkor az úgy is van. Dávid is azt mondja a Zsoltárokban, hogy Isten mindenhol jelen van. 
Nézzük meg hozzá az Igét. 

Zsoltárok 139,8. Egyszerű fordítás 
8. Ha a mennybe szállnék fel, ott vagy, ha a holtak közé fekszem, ott is jelen vagy! 
Ezt mondta Dávid Istenhez. Ő ennyire hitt Istenben. Ennyire bízott benne, hogy vele van 

mindenhol. Tudatában kell lennünk annak, hogy amikor az ördög kísérteni és támadni 
szándékozik, az Úr akkor sem hagy el minket. Mert bennünk van, velünk van akkor is. Hogy 
újszövetségi Igét is hozzak, a Zsidó 13,5-ben is olvashatjuk: 

Zsidó 13,5b. 
5b. Nem hagylak el, sem el nem távozom tőled; 
 De a Józsué 1,5. is nagyon jó Ige ehhez, ahol azt mondja Isten Józsuénak: 
Józsué 1,5. 
5. Meg nem áll senki előtted életednek minden idejében; amiképpen Mózessel vele 

voltam, teveled is veled leszek; el nem hagylak téged, sem el nem maradok tőled. 
Légy bátor és erős! Itt nem csak Józsuénak mondja Isten, meg nem csak Mózesnek 

mondta Isten, hanem nekünk is mondja. Ez az Ige nekünk is szól. Ezt mélyen véssük a szí-
vünkbe! Bármikor, amikor jelen van a sátán elnyomása az életedben, akkor az Úr jelenléte is 
ott van. A kérdés csak az, hogy melyikre figyelünk? Melyik oldalra állunk? Melyikre fóku-
szálunk, az ördög dolgaira, vagy Isten dolgaira? Mi, újjászületett hívők isteni képességet 
kaptunk arra, hogy keresztény életet élhessünk. Ez nem a te adottságod – erről már hallottatok 
az elmúlt tanításokban – nem a saját adottságunk, hanem ez az Úrtól való képesség, az Úrtól 
kapott képesség. Mégis sokszor azt mondjuk, hogy hát, ezt nem tudom megcsinálni, nem 
vagyok arra képes. Azt mondja Isten Igéje, hogy menjetek, hirdessétek az Evangéliumot 
minden népnek. Ez minden egyes újjászületett hívőnek szól. Mégis, sokan azt mondják, hogy 
hát én nem tudok efelé szolgálni, vagy afelé szolgálni. Azért van bennünk a Szent Szellem, 
hogy Ő adja a szavakat a szánkba. Ha mi Isten Igéjére fókuszálunk, hallgatjuk a tanításokat, 
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elmélkedünk Isten Igéjén az Írásban, akkor bizony Isten Szelleme eszünkbe fogja juttatni, 
amiket olvastunk, amiket tanultunk, és az munkába fogja a mi szánkat, hogy szolgáljunk az 
emberek felé. Tehát Isten megadta rá a képességet és Ő segít abban, hogy meg tudd tenni. 
Mindenre képes vagy, amit Isten adott neked. Pál apostol azt mondja: Mert amikor erőtlen 
vagyok, akkor vagyok erős. Mert Pál apostol a szolgálatában sok mindenen keresztülment, de 
örömnek tekintette. Ahogy Jézus is örömnek tekintette, hogy Ő a keresztre megy. Pál is azt 
mondja: 

2Korinthus 12,10. Bővített fordítás  
10. Gyönyörködöm tehát a gyengeségekben, a sértésekben, a nyomorúságokban, az 

üldöztetésekben és a nehézségekben Krisztusért; mert amikor gyenge vagyok [emberi 
erőben], akkor erős vagyok [igazán képes, igazán hatalmas, valóban Isten erejéből 
merítek]. 

Azt mondja „mert, amikor gyenge vagyok”, akkor emberi erőben van az ember. De 
amikor azt mondja, hogy „akkor erős vagyok”, akkor igazán képes, igazán hatalmas, valóban 
Isten erejéből merítek. Tehát, amikor erős, akkor Isten erejéből merít. Amikor gyengének érzi 
az ember magát, akkor emberi erőlködésben van, emberi erőben. Tehát Isten meg tud erő-
síteni. Amikor Pál felismerte a saját gyengeségeit és csak az Úrra támaszkodott, akkor tudott 
az Úr ereje működésbe lépni az életében. Ha az Úrra támaszkodunk, akkor tud Isten odalépni 
a segítségével. Mert, ha nem az Úr dolgaiban járunk, hanem másfelé megyünk, de elvárjuk, 
hogy az Úr segítsen. De hogyan? Ha nem az Ő útján járunk, ha nem az Ő dolgaival 
foglalkozunk, ha nem hisszük az Ő Igéjét, amit leírt, az Ő igazságát, az Ő ígéreteit, akkor Ő 
nem tud segíteni, ha mi hitetlenségben járunk. Akkor nem tud a Szent szellem se vezetni. Mik 
lehetnek a saját gyengeségek? Lehet a félelem, az alkalmatlanság érzése, hogy nem tudom 
megcsinálni, az erőtlenség, és még nagyon sok mindent lehetne sorolni. Tehát Isten ereje csak 
akkor tud működésbe lépni, amikor nem a saját erőnkből akarunk kigondolni és megoldani 
dolgokat. Mit ír a Filippi 4,13?  

Filippi 4,13. 
13. Mindenre van erőm a Krisztusban, aki engem megerősít. 
Azt mondja, hogy mindenre van erőm a Krisztusban. Nem a világi dolgokban, a Krisz-

tusban, aki engem megerősít. Mert az tud megerősíteni. Mi is cselekedhetjük ugyanazokat, 
amiket Jézus cselekedett. De csak akkor, ha a figyelmünket Őrá összpontosítjuk.  

2Korinthus 4,7–9. Egyszerű fordítás 
7. Az, hogy Jézust megismertük, igen nagy kincs! Ezt a kincset azonban „cserépkorsóban”, 

vagyis emberi testünkben hordozzuk. Így azután jól látható, hogy ez a mindennél nagyobb erő 
Istentől származik, nem pedig tőlünk. 

Ez az Ige nagyon jól fókuszál az előzőekben elmondottakra.  
8. Mindenfelől bajok vesznek körül és nehézségek szorongatnak bennünket, mégsem 

szenvedünk vereséget! Sokszor nem tudjuk, mitévők legyünk, de nem esünk kétségbe! 
9. Üldöznek, de Isten nem hagy el bennünket. Néha földre terítenek, de nem tudnak 

egészen elpusztítani. 
2Korinthus 4,18. Egyszerű fordítás 
18. Ezért nem a látható dolgokat tartjuk szem előtt, hanem a láthatatlanokra figye-

lünk. Ugyanis ami látható, az hamar elmúlik, ami pedig láthatatlan, örökké megmarad. 
Ámen! Mennyire jó egyre jobban megérteni a szívünkben, vagy a gondolatunkban ér-

telmet szerezni arról, hogy ami láthatatlan, az marad meg örökké. Amit a két szemünkkel 
látunk, vagy érzünk, vagy hallunk, azok elmennek, elmúlnak, de a láthatatlan dolgok, ami 
Istentől származik, az mind megmarad.  

Ebből láthatjuk, amiket felolvastam, hogy bennünket is folyamatosan érnek hatások a 
világból. Folyamatosan külső hatások érnek. Ezeket a bennünket érő külső hatásokat egy 
kísérlettel szeretném szemléltetni, ami által meglátjuk, hogy ezek a külső hatások hogyan 
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hatnak ránk, hogyan hatnak a bensőnkre. Egy tanár felmelegített egy fémből készült üres 
benzines kannát. Tudjátok, hogy milyen a fém benzines kanna, mindenki ismeri, mindenki 
látott már. Miután a kanna nagyon forró lett, akkor légmentesen lezárta. Egy idő után ez a 
kanna pattogni kezdett és magától összehorpadt. Amikor a kanna belsejében a levegő forró 
volt, akkor a nyomás megegyezett a külső légnyomással. De idővel a kanna hűlni kezdett, és 
ezáltal a benne lévő levegőnek kisebb lett a térfogata, és ennek következtében vákuum alakult 
ki benne. Ekkor a normál légköri nyomás összehorpasztotta a kannát. A kanna összehor-
padását a nyomáskülönbség okozta. Ugyanis a lehűlt kannában a nyomás kisebb lett, mint a 
külső légtér nyomása. Nem tudom mennyire érthető.  

Nagyon jól szemlélteti ez a példa a ránk nehezedő nyomásokat az életünkben. Mert 
bizony mindannyiunkat ér kívülről nyomás. Minket is össze tudnak roppantani a külső nyo-
mások, a külső hatások, ha kellő képen nem figyelünk. Ha telve vagyunk Isten jelenlétével, 
akkor a kívülről ránk nehezedő nyomás nem jelent számunkra problémát. Csak akkor jelent 
gondot a nyomás, ha vákuum van bennünk. Ez azt jelenti, hogy bennünk egy űr keletkezik, 
mert valamilyen mértékben kiszorul onnan Isten. Amikor a rossz dolgokkal foglalkozunk, 
amikor a külső hatás jön, ránk nehezedik, akkor bizony belül a lelki világunk nagyon nagy 
nyomás alá kerül. Azokat, akiket elborítanak a mindennapi élet gondjai, azoknak valamilyen 
mértékben elhidegült az Úrral való kapcsolatuk. Mert a külső hatásokkal, a mindennapi élet 
gondjaival foglalkoznak többet, mint az Úrral és így az Úr kiszorul onnan és lesz egy űr.  

Tudnunk kell azt, hogy az élet nem vált rosszabbá, mint eddig. Nem vált stresszesebbé. 
Napjainkban nem vált rosszabbá az élet, mint ahogy azt sokan mondani szokták. Mert azt 
mondják nagyon sokan és mi is szoktuk mondani, hogy ez az élet rosszabb, mint volt. Nagy 
tévedésben vagyunk. Az élet mindig kemény volt. Gondoljunk csak azokra, akik a 
világháborút túlélték, akik végigmentek a világháborún. Gondoljunk arra, hogy ők milyen 
nyomás alatt voltak, hogy élték azokat át, milyen kegyetlenségek voltak ott. Vagy, akik 
rabszolgasorban éltek. Gondoljunk azokra, hogy őket milyen nyomások érték, milyen életük 
volt, mit élhettek ott át. Legtöbbünk sohasem élt át ilyen nehézségeket, mint ezek az emberek. 
Mégis azt látjuk manapság, hogy több a depresszió, több az öngyilkosság, több a lelki teher, 
mint korábban volt. Pedig mi messze se vagyunk azoknak az embereknek a nyomásaitól, a 
lelki tehertől, amiket ők átéltek. Tehát a különbség nem a külső nyomásban van, hanem a 
belső vákuumban. Nem a bennünket ért külső hatások okozzák a problémát, hanem az, hogy 
az üresség ott van bennünk, mert elnyomjuk Isten jelenlétét, mert hagyjuk, hogy egy kis külső 
nyomás már megkárosítsa a bensőnket. Ezért folyamatosan gerjeszd fel a benned levő Szent 
Szellem erejét és jelenlétét! A 2Timótheus 1,6. írja: 

2Timótheus 1,6. 
6. Minekokáért emlékeztetlek téged, hogy gerjeszd fel az Isten kegyelmi ajándékát, 

amely benned van az én kezeimnek reád tétele által. 
Ezt írja Isten Igéje. Ezt mondja Isten. És, ha mi kimondjuk Isten szavát, akkor ezt meg is 

tudjuk tenni. Fel tudjuk gerjeszteni. A Róma 15,13-mal fejezném be a mai alkalmat. 
Róma 15,13. Egyszerű fordítás 
13. Isten, aki a reménység forrása, csordultig töltsön be titeket örömmel és békességgel – a 

benne való hitetek által – s így a Szent Szellem erejében a reménységetek is túláradóan bőséges 
legyen! 

Ámen! Halleluja! 
Átadom a szót Bor Ferenc pásztornak, őt is hallgassátok nyitott szívvel! 
 
Bor Ferenc:  
Köszönjük, drága mennyei Atyánk, hogy bennünket a hatalom királyi székére ültettél az 

Úr Jézus Krisztussal együtt. Ahonnan Ővele királyokként uralkodunk, rendeleteket hozva, 
kihirdetve, és megvan nékünk, amit mondunk. Köszönjük a nyitott szíveket, a halló füleket, a 
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látó szemeket. Hálát adunk drága Szent Szellem, hogy őrjáratot jársz a testünk határain és 
megújítod és megóvod a földi sátorházunkat, mert ez a Te szent templomod. Ámen!  

A mai tanítás címe: A helyes prioritás. A prioritás szó jelentése: elsőbbséget élvező. De 
jelenti azt is, hogy rangsor, fontossági sorrend.     

A mai üzenet kapcsolódik a már elhangzott tanításhoz, a pesti vasárnapi tanításhoz és egy 
kérdéshez, amit e-mailben kaptunk. 

1. Terhek, nyomások 
Kezdjük a Kolosse 2,20-al: 
Kolosse 2,20/a. 
20/a. Ha tehát meghaltatok Krisztussal együtt a világ elemeinek, miért terhelitek 

magatokat, mintha e világban élnétek, 
Tehát vannak emberek, vannak hívők, akik olyan terhet vesznek fel, ami nem bibliai, és 

leszögezhetjük az Évi pásztor által elhangzottak alapján is, hogy a terhek és a nyomások nem 
az Úrtól származnak.  

Menjünk a Máté evangélium 11. fejezetéhez, és olvassuk a 28‒30-ig: 
Máté 11, 28–30. 
28. Jöjjetek énhozzám mindnyájan, akik megfáradtak és megterheltettetek, és én 

megnyugosztlak titeket.  
29. Vegyétek föl magatokra az én igámat, és tanuljátok meg tőlem, hogy én szelíd és 

alázatos szívű vagyok: és nyugalmat találtok a ti lelkeiteknek. 
30. Mert az én igám gyönyörűséges, és az én terhem könnyű. 
Az „iga” szót szeretném elmagyarázni vagy értelmezni. Nem egy terhet jelent, hanem Isten 

útjának a követését. A 28. verset olvassuk el a Message fordításból, nagyon mélyenszántó és 
nagyon érdekes: 

Máté 11,28. Message fordítás 
28. Fáradtak, terheltek vagytok, kiégtetek a vallás miatt? Gyertek énhozzám, szök-

jetek meg velem, és visszanyeritek az életeteket. Megmutatom, milyen a valódi pihenés. 
Éljetek, dolgozzatok velem, nézzétek, én hogyan csinálom. Tanuljátok az irgalom fesz-
telen ritmusát. Nem teszek rátok olyat, ami nehéz vagy nem illik rátok. Legyetek az én 
társaságomban, és megtanultok szabadon és könnyedén élni.  

Ámen! Ez egy nagyon felszabadító Ige. Ebben a felolvasott Máté igeszakaszban gyakor-
latilag azt látjuk, hogy Jézus hívja a megfáradtakat, hogy megszabadítsa őket. Nagyon fontos 
kérdés, hogy mi mire összpontosítunk. Nagyon fontos az, hogy mit látunk nagyobbnak? 
Jézust, vagy a legyőzött ellenséget? Tehát, amit felállítunk sorrendet, az életbevágó a 
számunkra, mert mindig az a nagyobb, amire a figyelmünket irányítjuk. Ez egy alapelv. 

Saját megtapasztalásomat szeretném elmondani. A gyülekezetekben sajnos előfordulnak 
közösséget bomlasztó személyek. A pásztorok kötelessége, hogy őket kezeljék, vagy kiigazít-
sák, vagy szélsőséges esetben esetleg elküldjék. Ez mind a nyáj védelme érdekében történik, 
egyébként. Amikor én többet foglalkoztam és beszéltem a rendbontókkal kapcsolatban, akkor 
az Úr jelenléte kissé kiszorult az életemből és ezzel ajtót nyitottam tüneteknek, és ez a 
szolgálatomban kétszer megtörtént, tehát látom az összefüggést. Nem helytelen ezekről a 
dolgokról röviden beszélni akkor, ha imatámogatást kérünk, de a probléma elmondása után 
hozzá kellene tenni azt is, hogy Jézus az Úr e felett, vagy Ő hatalmasabb ezen helyzet felett.  

Amíg hallgattam Évi pásztor tanítását, az Úr eszembe hozta, hogy Pál és Silás, amikor 
börtönbe volt zárva, ők nem a sajgó testükre fókuszáltak, hanem továbbra is az Úrra, mert 
éjfélkor elkezdetek énekelni, dicsőíteni Istent, és megszabadultak. Nem a láthatókra néztek, 
hanem továbbra is a fókuszuk Istenen maradt.  

Két ellentétes példát szeretnék mondani. Kenneth Hagin egyik könyvében van egy történet, 
ami a gondolkodás sorrendjére világít rá. Volt egy bíró, aki olyan ügyekkel foglalkozott, ahol 
az elkövető szexuális bűncselekményt követett el. Majd, amikor nyugdíjba ment, akkor ezeket 
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az aktákat hazavitte, és az iratokat elkezdte tanulmányozni, és mélységesen belemerült. Ezzel, 
a tudta nélkül, démonoknak nyitotta meg magát, és arra kényszerítették őt, hogy ő is 
elkövessen hasonló bűncselekményeket. Tehát a fókusza nem az Úron volt, hanem a negatív 
dolgokon.  

Egy másik eset. Édesapám mesélte, hogy a szülőfalujában volt egy ember, aki az ördöggel 
paktált le, beszerzett könyveket a démonológiával kapcsolatban, ezeket tanulmányozta és 
olyan közösségbe került az ördöggel, hogy ugyanúgy működtek a démonok az ő életében, 
mint a mi életünkben az angyalok. Tehát konkrétan: benéztek az udvarába télen, amikor hó 
volt, és a cséplőgép magától elkezdett működni. Vagy pedig ő kiugrott a padlás ajtón, és nem 
lett semmi baja. Tehát szélsőséges, természetfeletti, de nem isteni természetfeletti, hanem 
ördögi megnyilvánulások voltak, mert ő a gonosz erőkre fókuszált. Ezek a példák alátámaszt-
ják azt, hogy amire fókuszálunk, az a nagyobb az életünkben. 

Pál és Silás életében továbbra is Jézus volt a nagyobb, és megszabadultak a börtönből. Itt a 
másik két esetben pedig nem Istenre fókuszáltak, hanem az ellenségre és az lenyomta őket, 
nyomást gyakorolt rájuk.  

Következzék az Egyszerű fordításból a Jelenések 2,24. 
Jelenések 2,24. Egyszerű fordítás 
24. De vannak ott Thiatirában, akik nem követik Jezabel tanítását, és nem ismerték 

meg a sátán úgynevezett mélységeit. Nekik azt üzenem: nem teszek rátok több terhet,  
Jezabel egy démonikus szellem. Ennyit kell erről tudni. A lényeg a vers végén olvasható, 

ahol Jézus azt mondja, hogy „nem teszek rátok több terhet”. Ez alátámasztja azt, amit a Máté 
evangéliumban olvastunk. Ez az Úr Jézus üzenete a számunkra.  

Következzék a Zsoltárok 55,22. Ez megerősíti az előbb olvasottakat. 
Zsoltárok 55,22. 
22. Vessed az Úrra a te terhedet, Ő gondot visel rólad, és nem engedi, hogy valamikor 

ingadozzék az igaz. 
Itt a megoldás. Már az Ószövetségben is meg van írva, hogy az Úrra kell vetni a terheinket, 

és nem nekünk kell rágódni rajta. Nagyon megörültem, amikor ezt az Igét megtaláltam az 
Ószövetségben, és ennek az újszövetségi megfelelője az 1Péter 5,7, ami azt mondja: 

1Péter 5,7. 
7. Minden gondotokat Őreá vessétek, mert néki gondja van reátok.  
Ahogy hallgattam a tanítást az előttem szólótól, én nem marmonkannát láttam összehor-

padva, hanem vasúti tartálykocsit. Ha az áru leengedése vagy lefejtése előtt elfelejtik kinyitni 
a tetejét, akkor a benne keletkező vákuum miatt, a külső hatás nyomására, az össze fog 
roppanni. Gyakorlatilag így jártam én is meg ez a bíró is, akiről szóltam, hogy nem Jézusra 
fókuszáltunk, és a bennünk kialakult vákuum miatt tudott hatni a külső nyomás ránk. Amikor 
viszont telve vagyunk Isten jelenlétével, a megnyilvánuló kenet szabadulást képes hozni.  

Ésaiás 10,27. Ezeket mind szellemből kaptam tegnap, és csak egy kis oldalt akartam én és 
lett belőle kettő, de gondolom, szívesen meghallgatjátok.  

Ésaiás 10,27. 
27. És lesz ama napon: eltávozik az ő terhe válladról és igája nyakadról, és megsem-

misül az iga a kenet miatt.  
Ámen! Tudjátok, hogy semmisült meg Pál és Silás életében a rossz iga, tehát a rabság 

igája? Mert be voltak zárva a börtönbe és kalodában voltak a kezeik és a lábaik. Úgy, hogy 
elkezdték dicsérni Istent, hálát adtak a szabadulásukért, Istenre fókuszáltak, Ő volt a szemük-
ben a nagyobb, és ahogy felszállt a dicséret, ez úgy működött, mint a páternoszter, hogy az 
egyik oldala mindig felfelé megy, a másik pedig lefelé. Ez egy körbe forgó lift egyébként, 
tehát nem úgy, hogy felmegy meg lemegy, ez folyamatosan forog körbe. Ahogy felszállt a 
dicséret, a másik oldalon, a páternoszter másik oldalán pedig lefelé szállt a kenet meg az 
angyalok, és kiszabadították őket.  
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Tehát ennek az életünkben is kell működnie, hogy amikor Isten a nagyobb a szemünkben, 
és Istent dicsérjük még a problémák közepette is, hálaadó a szívünk, akkor jön a kenet, és 
hozza a szabadulást. Halleluja! 

2. Fontossági sorrend 
Amikor úgy általában a fontossági sorrendről beszélünk vagy gyakoroljuk, akkor a jó és a 

rossz megkülönböztetésére gondolunk. De a jó és a jó között is szükséges rangsorolnunk. Erre 
eddig nem figyeltünk oda, legalábbis én. Két bibliai történeten keresztül szeretném ezt 
megmutatni.  

� Az első Mária és Márta esete a Lukács 10.38‒42-ig.  
Lukács 10,38–42. 
38. Lőn pedig, mikor az úton mentek, hogy Ő bement egy faluba; egy Márta nevű 

asszony pedig befogadta Őt házába. 
39. És ennek volt egy Mária nevű testvére, aki is Jézus lábainál leülvén, hallgatja vala 

az Ő beszédét. 
40. Márta pedig foglalatos volt a szüntelen való szolgálatban; előállván azért, monda: 

Uram, nincs-é arra gondod, hogy az én testvérem magamra hagyott engem, hogy 
szolgáljak? Mondjad azért néki, hogy segítsen nékem. 

41. Felelvén pedig, monda néki Jézus: Márta, Márta, szorgalmas vagy és sokra 
igyekezel: 

42. De egy a szükséges dolog: és Mária a jobb részt választotta, mely el nem vétetik 
őtőle. 

Hogy a 42. verset jobban megértsük, olvassuk el a Bővített fordításból: 
Lukács 10,42. Bővített fordítás 
42. De csak egy dologra van szükség, mert Mária a jó részt választotta azt, ami hasz-

nára válik, amelyet nem vesznek el tőle.  
Tehát ez a vers arról szól, hogy ez a jó dolog nem más, mint Isten Igéje, és nekünk 

elsősorban ezzel kell jóllaknunk. Ha valaki esetleg nem tudná, Mária, Márta és Lázár vér-
testvérek voltak. Itt ugyan most Lázár nincs megemlítve, de ők egy családot alkottak.  

Ebben az igesorban Jézus helyreigazította Mártát, mert nem megfelelően alkalmazta a 
prioritást, a fontossági sorrendet. Nem azzal volt a probléma, amit tett, hanem a fontossági 
sorrenddel. Ugyanis helyes dolog vendégül látni valakit, mert a Biblia ír a szeretetvendég-
ségről, de az Ige magunkhoz vétele ettől sokkal fontosabb. Márta itt követte el a hibát. A 
szellemi táplálékot a fizikai táplálék elé kellett volna sorolni. Tehát még a jó dolgok között is 
fontossági sorrendet kell felállítanunk. Eddig én ezt nem láttam vagy legalábbis nem 
hallottam erről.  

� A következő bibliai történet a Máté 12.46‒50-ig található, amikor Jézus tanít, és megy 
utána a családja, erről szól ez a történet: 

Máté 12,46–50. 
46. Mikor pedig még szóla a sokaságnak, ímé, az Ő anyja és az Ő testvérei állanak 

vala odakint, akarván Ővele szólni. 
47. És monda néki valaki: Ímé, a Te anyád és testvéreid odakint állanak, és szólni 

akarnak veled. 
48. Ő pedig felelvén, monda a hozzá szólónak: Kicsoda az én anyám; és kik az én 

testvéreim? 
49. És kinyújtván kezét az Ő tanítványaira, monda: Ímé, az én anyám és az én test-

véreim! 
50. Mert aki cselekszi az én mennyei Atyám akaratát, az nékem fitestvérem, nőtest-

vérem és anyám. 
Az 50. verset olvassuk el a Bővített fordításból: 
Máté 12,50. Bővített fordítás 
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50. Mert aki cselekszi az én mennyei Atyám akaratát azáltal, hogy hisz bennem és 
követ engem, az az én testvérem és anyám.  

Ez jobban megmagyarázza az 50. vers értelmét.  
Jézus tehát Galileában tanít, és jön a családja utána, látni szeretnék. De Jézus a kedvükért 

nem szakította félbe a szolgálatát. Fontosabb volt számára a szolgálatának a betöltése. Ennek 
az igesornak van egy üzenete, hogy nem engedheted meg, hogy a családod bezavarjon az 
Istennel való kapcsolatodba, és nem helyezheted a családodat az elhívásod elé. Mi következik 
abból, ha a családtagok nem követik az Úr útját? Nem szabad megengedni, hogy ez be-
folyással legyen ránk, és akadályozzon bennünket az Úrral és a testvérekkel való kapcsolat-
ban! A Szent Szellem vezetésére kell hagyatkozni ebben az esetben is, azt nem szabad 
figyelmen kívül hagyni.  

Helyes dolog kapcsolatban lenni a családdal, és helyes dolog a szolgálat betöltése és a 
közösség vállalása Jézussal, illetve a szentekkel. Ezt a Biblia írja. Itt is az érvényesül, hogy a 
jó dolgok között is helyes rangsort kell felállítani. Jézus pedig az Atya elhívását, a szolgálatát 
tette az első helyre. Ez a válasz annak a kérdezőnek, akitől emailt kaptunk, hogy helyesen jár 
el, ha a párja nélkül is elmegy arra a bizonyos hétvégi keresztény összejövetelre, mert nekünk 
Szellem szerint kell járni, és nem az érzelmeinkre kell hagyatkozni. Persze érthető, ha 
valakinek a párja nem megy vele, az egy hiányérzetet kelt benne. Ez teljesen egyértelmű, de 
ez nem jelenti azt, hogy nekünk a lelkünkre, azaz az érzelmeinkre kellene hagyatkozni. Én 
sem hagyom ki a pesti vasárnapi alkalmakat azért, mert a feleségem a vasárnapi alkalmakra 
nem jön velem, csak Pásztorkonferenciákra. Ha kihagynék egy vasárnapi, vagy egy keresz-
tény összejövetelt, akkor elesnék valamilyen áldástól. Elesnék a szentekkel való közösségtől 
és attól, amit esetleg a szenteken keresztül üzen az Úr. Lehet egy olyan Ige, lehet egy olyan 
mondat, ami rajtuk keresztül jön hozzám Istentől.  

Jézust a családja nem követte a szolgálatban. Ő ennek ellenére nem maradt otthon, hanem 
ment a közösségbe, ment a tanítványokhoz és szolgált feléjük. Én azt tanácsolnám annak a 
kereszténynek, akit jelen pillanatban még nem követ a házastársa, hogy nélküle is menjen el a 
gyülekezetbe, vagy egy keresztény rendezvényre, vagy evangelizációra, vagy bármilyen 
keresztény összejövetelre, mert olyan kenetet visz haza, ami hatással lesz a párjára vagy a 
családtagjaira.  

Ezt egy példával tudom alátámasztani. Az Úr kegyelméből nagyon fiatal pásztorként, 
1998-ban, kijuthattam Essenbe Benny Hinn alkalmára. A következő kis történet azt mutatja, 
hogy a kenet ugyan nem látható, de valóságos, és mint egy köpönyeg rajtunk van. 
Hazajöttem, átmentem a pásztortársamhoz, ő eddig mindig csak halogatta a szolgálatot, hogy 
igent mondjon az Úrnak. Mindig kifogásokra hivatkozott, hogy ezért nem, azért nem áll 
szolgálatba. Beszélgettünk, pedig nem is imádkoztam érte, azt mondta, hogy a következő 
éjszaka úgy megérintette az Úr, hogy fölpattant az ágyból, körbeszaladt a lakásban, és igent 
mondott az Úrnak. Tehát a kenet így működik, úgyhogy használjátok ki az ilyen 
lehetőségeket.  

A lényeg az, hogy Szellem szerint járjunk és az érzelmeinket ebben az esetben tegyük 
félre. Szintén a levélírónak egy tanács, hogy lehet imádkozni azért, hogy a Szent Szellem 
indítsa fel a hozzátartozókat, hogy kövessék az Úr útját. Ámen! 

 
Bor Ágnes: 
Igéket szeretnék felolvasni és utána gondolatokat szólni ezekkel kapcsolatban.  
Az első igeszakasz a Példabeszédek 4. fejezetében található. 
Példabeszédek 4,20–23. 
20. Fiam, az én szavaimra figyelmezz, az én beszédeimre hajtsad füledet. 
21. Ne távozzanak el a te szemeidtől, tartsd meg ezeket a te szívedben. 
22. Mert életük ezek azoknak, akik megnyerik, és egész testüknek egészség. 
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23. Minden féltett dolognál jobban őrizd meg szívedet, mert abból indul ki minden 
élet. 

És a János evangélium 8. fejezetéből szeretnék még Igét felolvasni. 
János 8,31–32. 
31. Monda azért Jézus a benne hívő zsidóknak: Ha ti megmaradtok az én beszédem-

ben, bizonnyal az én tanítványaim vagytok; 
32. És megismeritek az igazságot, és az igazság szabaddá tesz titeket. 
Ezekben az Igékben láthatjuk azt, hogy hogyan juthatunk el arra a szintre, ahol gyógyultan, 

szabadultan tudunk élni. Úgy tudunk eljutni erre a szintre, hogy megmaradunk az Igében, és 
megőrizzük az Igét a szívünkben, és úgy tudjuk ezt megtenni, hogy az Igére hajtjuk a fülünket 
és meghalljuk az Igét a fülünkkel. Elsősorban nem a fizikai fülünkről van itt szó, hanem a 
belső fülünkről, a szellemi fülünkről, a belső hallásunkról. Arról van itt szó elsősorban, hogy 
egyre mélyebb kijelentést, megértést kapunk az Igéből, és így tud az Ige isteni fajta hitet 
teremni bennünk. Amikor olvassuk a Bibliában az Igéket, akkor nem az az elsődleges, hogy a 
fizikai szemünkkel látjuk az Igéket a Bibliánkban, hanem a belső szemünkkel, a hitünk sze-
meivel látjuk-e azt a látásmódot, ami Istenben van. Mert az a fontos, hogy Isten gondol-
kodásmódja, Krisztus értelme, Isten látásmódja legyen bennünk! Ezt őrizzük meg a 
szívünkben, a gondolatainkban, a képzeletünkben! Nem mindegy, hogy melyik gondolatnak 
engedjük meg, hogy mélyen meggyökerezzen bennünk. Sokáig a világban éltünk, ki mennyi 
ideig, és a világi gondolatokat hallottuk, a világi tanításokat, idézőjelben világi bölcsességeket 
hallottuk és ezek gyökereztek meg az elménkben, a szívünkben. Ezek között valóban vannak 
bölcs gondolatok, de vannak rossz gondolatok is, amik az Igével ellentétesek.  

Hogyan tudjuk ezeket a gyökereket kitépni a szívünkből, az elménkből, a gondolatainkból, 
a látásmódunkból, a hozzáállásunkból? Úgy, hogy Isten Igéjén elmélkedünk, és elmélyedünk 
Isten Igéjében. Megengedjük az Igének azt, hogy még mélyebbre hatoljon bennünk. Tudunk 
az Úrtól még mélyebb kijelentést, még mélyebb megértést kérni az Ő Igéjétől, az Ő Igéjéből. 
Ezt úgy tudjuk megkapni, hogy elmélkedünk az Igén, tanulmányozzuk az Igét, engedelmesen 
követjük az Úr vezetését ebben. Így el tudunk jutni arra a szintre, hogy az Ige mélyen meg-
gyökerezik bennünk, és amikor már mélyen meg tud gyökerezni bennünk az Ige, akkor az 
Igével el tudjuk vágni a rossz gondolatoknak a gyökereit, így tudunk arra a szintre jutni, hogy 
szabadok és gyógyultak vagyunk az Ige által. Nem mindegy, hogy hogyan tekintünk magunk-
ra, hogyan látjuk magunkat, mert vannak emberek, vannak keresztények, akik úgy látják 
magukat, hogy ők betegek, és meg akarnak szabadulni valamilyen betegségtől, és meg 
akarnak gyógyulni. Vannak emberek, akik úgy látják magukat, hogy ők egészségesek, mert 
ők már a Krisztus látásmódját látják magukban, a gondolataikban, a képzeletükben, és ők így 
látják magukat, hogy egészségesek, és ellenállnak a betegségnek. Győztesként látják magukat, 
nem áldozatként. 

Erre az egyik példa a tizenkét kém, akiket Mózes kiküldött, hogy kémleljék meg Kánaán 
földjét. Tíz úgy jött vissza, hogy az csodálatos föld, bőséggel termő föld, de az a nép 
hatalmasabb nálunk és nem tudjuk őket legyőzni. Ők a figyelmüket a látható dolgokra irányí-
tották és nem Istenre. A két kém pedig úgy jött vissza, hogy csodálatos az a föld és igaz, hogy 
erős népek lakják, de az Úrral le tudjuk győzni őket. Ők győztesnek látták magukat, nem 
elnyomottnak és áldozatnak. Így tudták aztán később ezek az emberek legyőzni az ott lakó 
népeket, amikor ők már be tudtak menni Kánaán földjére. Ezért kellett nekik negyven évig a 
pusztában vándorolni, hogy akik nem jártak Isten szerinti hitben, ők meghaljanak, mert ők 
akadályozták az Igére alapuló hit működését, az Isten szavára alapuló hit működését. Ezért 
nem tudtak ők bemenni a Kánaán földjére, hanem csak azok tudtak bemenni, akik hittek 
Istenben, hittek Isten szavában.  

Jó példa még erre az is, amikor viharba kerültek a tanítványok és Jézus ott aludt a hajóban. 
A tanítványok a figyelmüket a látható dolgokra, a látható körülményekre irányították és arra 
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összpontosítottak, és így ezek a gondolatok kizárták az Igét az ő szívükből, az ő gondo-
lataikból, az ő látásmódjukból. Elesettnek, gyengének látták magukat Jézus nélkül. Jézus ott 
volt velük, de bizonyos értelemben mégis magukra maradtak ebben a helyzetben, mert Jézus 
aludt. Jézus előtte Isten országának a dolgairól tanította őket is meg a sokaságot is, de 
mégsem tudott még meggyökerezni bennük Isten Igéje, hanem a látható dolgok gyökereztek 
meg bennük. Így nem tudott az isteni fajta hit működni bennük, és ezért kétségbeestek. Jézus 
pedig folyamatosan közösségben volt az Atyával, az Igét forgatta az Ő szívében. Igaz, hogy 
Jézust ugyanúgy körülvették a látható rossz körülmények, ugyanúgy körülvette Jézust is a 
vihar, de mégis meg tudta őrizni magában az Igét, és így meg tudta őrizni magában az isteni 
fajta hitet. Ezzel a hittel, erővel és hatalommal tudott szólni a viharhoz, és így a vihar 
lecsendesedett.  

Ez egy jó példa nekünk is, hogy nem mindegy, hogy milyen gondolatnak engedjük meg, 
hogy meggyökerezzen bennünk, mert utána ez a gondolat fog életre kelni bennünk, ez a 
gondolat fogan meg bennünk, ez növekszik fel bennünk, ez terem gyümölcsöt bennünk, és 
utána ezt mondjuk ki hittel, mert ebben fogunk hinni, és utána ez alapján hozunk döntéseket, 
ez alapján cselekszünk. Nem mindegy, hogy ezután a félelem vagy a békesség alapján 
cselekszünk. Józanul gondolkodunk, vagy nem józanul gondolkodunk, mert aki folyamatosan 
fél, aggódik, kétségbeesik, az nem tud józanul gondolkodni, vagy aki haragból, indulatból 
akar cselekedni valamit, az nem tud józanul gondolkodni Isten Igéje alapján, hanem aki 
megőrzi magában Jézus békességét, az tud józanul gondolkodni.  

Hálát adunk az Úrnak, hogy mi meg tudunk maradni az Ő békességében, mert mi 
folyamatosan tanuljuk azt, hogy Jézusra irányítsuk a figyelmünket, és ne a látható dolgokra, 
mert hitben járunk, nem látásban.  

Még egy gondolatot szeretnék elmondani a betegséggel, a beteg sejtekkel kapcsolatban. 
Minden sejtnek élete van, vagy Istentől kapják az életet vagy a sátántól. A beteg sejtekben is 
van élet, de azok nem Isten Szellemétől kapják az életet, hanem a sátán szellemétől. Az Ige 
kardjával el tudjuk vágni ezt a gonosz szellemi erőt. Most nem démonikus megszállásra gon-
dolok, hanem egyszerűen arra, hogy valamelyik szellemi oldalról kapnak a sejtek életet, vagy 
Isten Szellemétől vagy a betegség szellemétől, a sátán szellemétől. Az Ige kardjával tudjuk 
elvágni a sátán szellemét, és így a beteg sejtek életét elvágjuk, és már nem kapják meg azt az 
életet, és élettelenné válnak. Az Ige kalapácsával szét tudjuk zúzni ezeket a gonosz szellemi 
erőket, amik a beteg sejteket élettel táplálják. Hálát adunk az Úrnak, hogy nekünk adta az Ő 
Igéjét, amely kétélű kard és sziklazúzó pöröly, és mi ezt tudjuk alkalmazni és használni, mert 
hatalmat kaptunk Jézus nevében. Az Igének teremtő ereje van. Az Ige nem tér vissza az Úrhoz 
üresen, hanem megcselekszi, amiért az Úr küldte, és amiért mi küldtük és gyümölcsöt terem, 
és ezért hálákat adunk az Úrnak. Ámen!  
 

 
Meghívlak benneteket egy közös imára, hogy megerősítsük a hitünket az Úrban. Azt 

mondja Isten Igéje, hogy szükség néktek újonnan születnetek, és ha valaki újonnan nem 
születik, nem láthatja meg az Isten országát. Ezek Jézus szavai voltak, Ő mondja ezeket, és 
meg kell vallani a hitünket, hogy hiszünk Jézusban, hisszük, hogy Ő Isten Fia, meghalt és 
feltámadt, és ma is él. 

 
Mondjuk együtt ezt az imádságot: 
 
Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. 
Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a Biblia tanítása szerint.  
Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, az én megigazulásomért.  
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Kérlek, Jézus legyél az én Uram!  
Legyél az én Megváltóm!  
Legyél az én Gyógyítóm!  
Jézus, Úrrá teszlek az életem felett.  
 
Jézus, Te vagy az én Uram. 
Te vagy az én Megváltóm.  
Te vagy az én Gyógyítóm.  
 
Meg vagyok váltva. Újjászülettem Krisztusban.  
Az Ő szent vére örökre megtisztított minden bűntől. 
Ez az igazság, mert Isten Igéje igazság.  
Köszönöm Neked, drága Jézusom! Ámen!  
Dicsőség az Úrnak! 
 

* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 

A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 

 

 
 

 


